
Zápis ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 12. 10. 2011

přítomno: MgA. Filip Čeněk, MgA. Tomáš Hlavenka, MgA. Tomáš Hrůza,
Mgr. et MgA. Barbora Lungová, Ondřej Merta, prof. ak. soch. Tomáš Ruller,
Kateřina Soudková,

omluveni: David Vašina, ak. mál. Tomáš Lahoda,
nepřítomni: PhDr. Kaliopi Chamonikola, Ph.D., Filip Smetana,

hosté: MgA. Houser, doc. dr. Jiří H. Kocman, Ing. Jan Krnáč
omluveni hosté: Mgr. Armutidisová, MgA. Petr Dub, prof. PaedDr. Radek Horáček, Ph.D.,

Program zasedání:
1. Schválení programu, MgA. Lungová
2. Schválení zápisů z 21.9. a 29.9. 2011, MgA. Lungová
3. Změny v organizační struktuře projednané uměleckou radou dne 16.9.2011, MgA.Houser
4. Zpráva o činnosti FaVU, MgA. Houser
5. Výroční zpráva o hospodaření, ing. Krnáč;
6. Zpráva o průběžném čerpání financí, ing. Krnáč
7. Volby do AS VUT, volby do AS FaVU VUT, MgA. Lungová
8. Směrnice o habilitačním řízení, prof. Horáček
9. Směrnice o přijímacím řízení do doktorského studia na rok 12/13, prof. Horáček
10. Rozsah odučených hodin v rámci úvazků na KTDU — MgA. Lungová
11. Archiv senátu, MgA. Lungová
12. Výsadba stromů na Rybářské 13/15/125, MgA. Lungová
13. Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU VUT, MgA. Lungová

1. Schválení programu, MgA. Lungová
Program zasedání upraven na základě návrhu Mgr. Lungové, předsedkyně AS FaVU:
1. Schválení programu, MgA. Lungová
2. Schválení zápisů z 21.9. a 29.9. 2011, MgA. Lungová
3. Zpráva o průběžném čerpání financí, ing. Krnáč
4. Výroční zpráva o hospodaření, ing. Krnáč;
5. Změny v organizační struktuře projednané uměleckou radou dne 16.9.2011, MgA.Houser
6. Zpráva o činnosti FaVU, MgA. Houser
7. Volby do AS VUT, volby do AS FaVU VUT, MgA. Lungová
8. Směrnice o habilitačním řízení, prof. Horáček - odloženo z důvodu omluvené nepřítomnosti prof. Horáčka
9. Směrnice o přijímacím řízení do doktorského studia na rok 12/13, prof. Horáček
10. Rozsah odučených hodin v rámci úvazků na KTDU - MgA. Lungová
11. Archiv senátu, MgA. Lungová - odložen na příští zasedání AS FaVU
12. Výsadba stromů na Rybářské 13/15/125, MgA. Lungová
13. Stanovení následujícího termínu a programu zasedání AS FaVU VUT, MgA. Lungová
Hlasování: pro: 5, proti: -, zdržel se: l, nepřítomnen MgA. Čeněk. Program schválen ve znění navržených změn.

2. Schválení zápisů z 21.9. a 29.9. 2011, MgA. Lungová
- zápis ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 21. 9. 2011
oprava bodu 7. dle skutečného jednání, Ing. Krnáč - upřesnění formulace:
"Do výnosů fakulty k 31. 8. 2011 přibylo 749 tis. Kč a to:
- 101 tis. Kč - Tržby z prodeje služeb (lze hodnotit až po ukončení účetního roku)
- 379 tis. Kč - Rozvojové programy (přerozdělení RP pror. Štěpánka fakultám)
- 269 tis. Kč - Stipendia doktorandů (částka na další čtvrtletí - pouze projde rozpočtem)."

Hlasování: pro: 5, proti: -, zdržel se: l, nepřítomen: MgA. Čeněk. Zápis ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze
dne 21. 9. 2011 ve znění předloženého upřesnění schválen.

- zápis ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 29. 9. 2011
Hlasování: pro: 5, proti: -, zdržel se: l, nepřítomen MgA. Čeněk. Zápis v předloženém znění schválen.



3. Zpráva o průběžném čerpání financí, ing. Krnáč
- Vzhledem k datu jednání AS FaVU nejsou ze systému SAP přístupny informace k aktuálnímu datu. Čerpání
rozpočtu na r. 2011 na cca 75% celkové částky. Po uzávěrce za 09/2011 po datu 19. 10. bude aktuální stav
čerpání finančních prostředků zaslán předsedkyni senátu i senátorům.
- příprava harmonogramu závěru hospodářského roku 2011 - předpoklad vydání pokynu 14. 10. 2011

Mgr. Lungová vznesla dotaz na odlišný způsob v odměňování senátorů. Požaduje po Ing. Krnáčovi přehled
vyplácených a nevyplácených odměn. Na příští jednání akademického senátu žádá předložení zůstatku, který je
k dispozici akademickému senátu. Ze zůstatku bude poskytnuta odměna pro členy volební komise pro volby do
AS VUT v Brně. Dále bude na základě skutečnosti nutné revidovat usnesení AS FaVU VUT v Brně týkající se
poskytování příspěvků za členství v AS FaVU.
Ing. Krnáč zjistil rozdílný způsob vyplácení odměny za funkci senátorů, který je třeba sjednotit. Senátorům -
studentům je nutno vyplácet odměnu formou stipendia. Podklady o členství a AS FaVU VUT v Brně za r. 2010
převezme od J. di Lenardo.

Do jednání se dostavil doc. Kocman.

4. Výroční zpráva o hospodaření, ing. Krnáč;
Výroční zpráva o hospodaření za r. 2010, příl.č. l zápisu, bude projednávána společně s výroční zprávou o
činnosti za r. 2010 na nadcházejícím zasedání AS FaVU VUT v Brně.

Dostavil se MgA. Čeněk.

5. Změny v organizační struktuře projednané uměleckou radou dne 16.9.2011, MgA.Houser
Změny v organizační struktuře, příloha č. 2 zápisu, předloženy a schváleny UR FaVU VUT v Brně dne
16.9.2011. K předloženému materiály proběhla rozsáhlá diskuze, ve které zazněly připomínky:

- prof. Ruller - v předložené organizační struktuře se dotázal na dříve uváděné metodické řízení pracovišť;
připomínkoval začlenění kabinetu večerní kresby, který je v současné organizační struktuře zařazen pod KTDU;
- MgA. Houser seznámil senátory s plánovanou změnou týkající se vnějších vztahů, rozdělení kompetencí
studijního a zahraničního oddělení. . Výuka v kabinetu večerní kresby je zabezpečováno externím
spolupracovníkem fakulty, zodpovědnost za výuku byla v minulosti přesouvána na různé osoby, proto vzhledem
k zaměření výuky pro celé spektrum fakulty byla zařazena pod KTDU, kde bude do doby než bude výuka
zabezpečena zaměstnancem s trvalým pracovním poměrem. Knihovna je v organizační struktuře začleněna jak
pod tajemníka fakulty tak pod KTDU.

V průběhu diskuze odešli MgA. Čeněk a MgA. Hrůza a Ing. Krnáč.

- prof. Ruller žádal o vysvětlení sloučení kabientu video s kabinetem audio v jeden kabinet audio/video,
poukázal na skutečnost, že zřízení kabinetu video bylo nejen z důvodu finančního zisku, ale i pro poskytování
jeho služeb katedře nových médií.
(Zapisovatelka opakovaně upozorňuje na skutečnost, že katedra nových médií na FaVU neexistuje.)

- MgA. Houser uvedl, že po posouzení finanční náročnosti provozování obou kabinetů s přihlédnutím
k servisu a poptávce studentů, který kabinet audio neposkytoval, ke skutečnosti nedosažitelnosti vedoucího
kabinetu, po konzultacích s MgA. Čeňkem, vedoucím kabinetu video a po konzultacích s předchozím děkanem
se z důvodu nefunkčnosti kabinetu audio došlo ke sloučení jmenovaných kabinetů. Děkan zdůraznil, že fakulta
nemá pro své fungování dostatek finančních prostředků a nemůže si dovolit provoz kabinetu, který nepřináší
plánovaný finanční přínos. Katedra nových médií v organizační struktuře fakulty není zahrnuta a nebyla ani
v období předchozího děkana fakulty. Vedením kabinetu audio/video byl pověřen MgA. Čeněk.

Dojednání se dostavili MgA. Čeněk a MgA. Hrůza.
MgA. Čeněk připomněl historii vzniku zvukového studia z grantu FRVŠ; dále
poznamenal, že činnost MgA. Suchánka je pro provoz zvukového studia z
jeho pohledu nezbytný.
- O. Merta seznámil senátory se studenty zřízenou neoficiální obdobou kabinetu audio (byť s nedostačující
technikou); to vzniklo na základě zkušenosti, že oficiální kabinet audio nesloužil studentům dle jejich potřeb.
Dále žádá, aby byl MgA.Suchánek seznámen se skutečností, že audio technika neslouží pouze pro komerční
využití studia, ale i pro studenty a jejich práci.
- prof. Ruller dále vnesl dotaz na počet nabízených kurzů, dosud byly v rámci
Kabinetu audio nabízeny 2 kurzy.



MgA. Čeněk uvedl, že v současné době je v rámci problematiky zvukového studia
nabízen l kurz, navrhuje zrušit některý z přednášených kurzů Kabinetu video a
nahradit jej kurzem s tematikou audio. Uvedl, zeje během roku potřeba znovu provést
průzkum mezi studenty a zjistit jejich poptávku po kurzech, které by měl kabinet
pokrýt. Z tohoto průzkumu se pak odvine strategie kabinetu do budoucna.
- prof. Ruller uvedl, že některé připomínky k fungování kabinetu audio jsou oprávněné, nicméně nesouhlasí s
tvrzením, že kabinet nefungoval a je proti rušení potřebného kabinetu.

- MgA. Čeněk upozornil na nejednotné používání názvů ateliérů a doporučuje jej
sjednotit, v případě Kabinetu audio/video nedělit lomítkem, ale pomlčkou, tzn.
Kabinet audio-video. Navrhuje názvy kabinetů neskloňovat, k čemuž se dostává ze strany senátorů kladné
odezvy.

- MgA. Lungová vznesla dotaz, zda budou senátoři hlasovat o předložených změnách v organizační struktuře
jednotlivě.

- MgA. Houser, předkladatel návrhu s hlasováním po jednotlivých bodech nesouhlasí, materiál předkládá
senátu stejně jako umělecké radě jako celek a trvá na schvalování materiálu v předloženém znění.

- Mgr. Lungová vyzvala senátory k dotazům na přítomného doc. Kocmana, jehož činnost je v organizační
struktuře začleněna pod nově zřizovaný Kabinet papír a kniha.

- prof. Ruller se dotazoval na způsob fungování kabinetu
- MgA. Houser seznámil senátory s návrhem komise pro výběrové řízení, který obsahoval přihlédnutí ke

konstituování oboru, pracoviště doc. Kocmanem, které je zajímavé i z hlediska zahraničních perspektiv a
doporučila děkanovi další spolupráci se jmenovaným, možnost dovést do konce studia část stávajících studentů.
Děkan se snažil splnit doporučená řešení a po dohodě s doc. Kocmanem navrhuje zřízení kabinetu papír a kniha,
v jehož rámci by doc. Kocman dovedl své stávající studentky dr. a mgr. stupně studia (u mgr. stupně na základě
požadavku studenta/ů) do konce jejich studia. Doc. Kocman vypracoval studijní plány a zaměření kabinetu papír
a kniha, jehož program a služby jsou určeny všem studentům fakulty, kteří o studium v kabinetu projeví zájem.
MgA. Houser poděkoval doc. Kocmanovi za akceptování daných podmínek a za zpracování podkladů a
fungování ve výuce.

- doc. Kocman seznámil senátory s výší svého pracovního úvazku (0,5), s názvy a zaměřením nabízených
deseti kurzů včetně počtu přihlášených studentů. V současné době vede jako školitel práci jedné doktorandky a
čtyři studenti mgr. stupně studia podali požadavek k ukončení studia pod jeho vedením.

Doc. Kocman odešel zjednání.

- prof. Ruller vznesl dotaz na zřízení funkce projektového managera, jeho podřízenost děkanovi a zda bude jeho
mzda hrazena ze získaných projektů.

- MgA. Houser potvrdil podřízenost projektového managera děkanovi fakulty. Mzda managera je hrazena
z rozpočtu fakulty, přičemž je většina finančních prostředků potřebná k pokrytí mzdy managera získána
z mimofakultních finančních prostředků. Ke zřízení pozice projektového managera vedl děkana dosavadní
způsob a používání grantů, které bylo nesmyslné, nekoordinované a pro fakultu nepřínosné.

MgA. Houser senátory seznámil s přidělením grantu OP VK, jehož řešitelem je prof. Gabriel. Budou
zřizována nová pracoviště. OP VK nebude řízeno projektovém managerem. Grant je přesně specifikován včetně
řídících pozic, jednotlivých zodpovědností, např.za finanční prostředky, pracovních náplní zaměstnanců, kteří
budou pracovat nejen pro projekt, ale i pro fakultu.K bližším informacím a diskuzi o grantech OP VK navrhuje
senátorům se seznámit s problematikou jejich poskytování.

- prof. Ruller se dotazoval na náplň činnosti projektového managera vzhledem ke končícím rozvojovým
projektům

- MgA. Houser uvedl, že končí pouze jeden typ grantů z mnoha poskytovaných, které řeší projektový manager.
Činnost projektového managera byla podrobně představena na poradě pedagogů v září 2011.

- prof. Ruller žádá o informaci o činnosti produkce fakulty, která spadá do kompetence proděkanky
Mgr.Armtidisové. Dále uvedl, že za předchozí produkční bylo získávání grantů součástí jejích pracovních
povinnost produkční.
-MgA. Houser seznámil senátory s rozdělením kompetencí týkajících se grantové činnosti mezi
Mgr.Armutidisovou a projektového manažera MgA. Duba. Skutečnost, že by produkční fakulty v minulosti



řešila a byla zodpovědná za grantovou činnost není děkanovi známa a vzhledem k dosud získaným grantům
pochybuje o koordinaci v jejich získávání.
- MgA. Lungová připomíná, že v době, kdy byla produkční A. Štekrová, granty byly řešeny v její náplni (např.
výstava a katalog k 15 letům faVU).

- MgA. Čeněk žádá po děkanovi sjednocení názvů ateliérů bez skloňování a v případě kabinetu audio/video
nedělit lomítkem, ale pomlčkou - kabinet audio - video.

- dotaz MgA. Hrůzy týkající se zařazení kabinetu večerní kresby pod KTDU byl zodpovězen v diskuzi již výše.
- prof. Ruller poukazuje na logičtější řešení začlenit kabinet večerní kresby pod ateliér kresby a grafiky.
- MgA. Houser nesouhlasí se začleněním kabinetu večerní kresby dle návrhu prof. Rullera a uvádí, že

pracoviště nemá s ateliérem kresby a grafiky společného kromě názvu nic dalšího.

- prof. Ruller se dotázal na rušení kabinetu grafiky, které pokud existuje a má zaměstnance by mohlo kabinet
večerní kresby mohlo zaštítit.

- MgA. Houser uvedl, že pracoviště nemá zaměstnance, a dlouhodobě nebylo nikdy obsazeno.

Usnesení:
AS FaVU VUT v Brně schvaluje, dle §27, odst. l, písm. a) Zákona č. 111/1998 Sb. ve znění změn provedených
zákony souvisejícími, změny v organizační struktuře v předloženém znění, které projednala a schválila UR
FaVU VUT v Brně dne 16.9.2011 s požadavkem sjednocení názvů ateliérů, kabinetů a katedry podle jednotného
gramatického klíče bez skloňování.
Hlasování: pro: 5, proti: -, zdržel se: 2. Změny v organizační struktuře v předloženém znění schváleny.

6. Zpráva o činnosti FaVU VUT v Brně, MgA. Houser
- MgA. Lungová se zajímá o výstadbu stromů v objektu fakulty Rybářská 125/13/15 za pokácené topoly. Dle
požadavku magistrátu má fakulta povinnost vysázet třešně, Navrhuje provést k výsadbě stromů širší debatu a
konsenzus. Navrhuje vysázet velké stromy a při výsadbě přihlédnout k ev. možnosti budoucích stavebních úprav
objektu.

- MgA. Hlavenka navrhuje v případě zdržení výsadby stromů umístit do areálu alespoň stromy zasázené
v kontejnerech.

- MgA. Houser seznámil senátory s povinností fakulty vysázet stromy do termínu stanoveného magistrátem
města, otázkou je, zda na stejné místo, na jakém byly stromy vykáceny, či na místo jiné. Otázkou zůstává i ev.
možnost výstavby v lokalitě Rybářská a diskuze nad smysluplností výsadby v případě ev. stavebních úprav.

- MgA. Lungová navrhuje vydat již nyní usnesení, ve kterém bude uvedeno, jaké konkrétní stromy budu
vysazeny. Dále žádá o prověření možnosti odkladu výsadby z důvodu zástavby a nalezení náhradního řešení.

- MgA. Houser seznámil senátory s příslibem tajemníka zjistit možnost náhrady sakur za jiný druh stromů a
zjištění důvodů pro změny v rozhodnutí magistrátu.

- MgA. Lungová žádá seznámení senátorů s výsledky jednání na nadcházejícím zasedání senátu.
S informacemi navrhuje seznámit akademickou obec a to i v souvislosti s volbami fakulty do AS VUT v Brně.
- MgA. Lungová vznesla dotaz na zprávy o nové budově fakulty

- MgA. Houser uvedl, že společně s kvestorem a rektorem VUT očekává vyjádření města Brna, zda je možné
jiné procesuální řízení než je legislativní změna územního plánu, která by trvala cca 2,5 - 4 roky. Fakulta má
alokovány fín.prostředky k čerpání na novou budovu s čerpáním v r. 2012. Na dotaz senátorky MgA. Lungové
týkající se ev. stavby na úl. Rybářské děkan uvedl, že v případě, kdy nebude možné novou budovu postavit na
Kraví Hoře bude vygenerována další varianta zahrnující Ponavu, Rybářskou a Palackého vrch. Děkan dále na
dotaz prof. Rullera na možnost čerpání alokovaných fín. prostředků alespoň na projektovou dokumentaci uvedl
že bez určení konkrétního místa, kde bude fakulta realizována to není možné.Na základě dotazuMgA. Lungové
týkající se vyhlášení soutěže na realizaci projektu nové budovy byli senátoři ubezpečeni o vypsání soutěže dle
zákonných požadavků. Dosavadní návrh studenta architektury je skicou, chybí propočty, návrh není navržen jako
pasivní budova/y, je ekonomicky náročný (např. vytápění 8 plášťů budov). Dle předpokladu děkana bude do
konce roku 2011 známo místo výstavby a od této skutečnosti se bude vyvíjet termín vypsání soutěže. Na dotaz
Mgr. Lungové zda bude soutěž vypsána již v měsíci lednu 2012 uvedl, že pokud nebude fakulta umístěna
v lokalitě Kraví Hora a vedení fakulty bude s touto skutečností seznámeno do konce roku, může být soutěž
vypsána i dříve. Dále uvedl, že fakulta netrpí struktou a změnami, ale prostředím, ve kterém je nucena fungovat
(odkaz na špatný stav budovy - AM3 - strop, AGR...). Prof. Ruller poukázal na špatné elektrorozvody v budově
Údolní 495/19, Brno. MgA.Houser upozornil na nebezpečí odebrání fín. prostředků ze strany ministerstva
v případě, kdy nebude nový objekt fakulty realizován - dle jeho předpokladu se nejedná o fín. prostředky určené
na projektovou dokumentaci, ale na skutečné provedení stavby. Uvítal by, kdyby do konce r. 2012 začala stavba
nové budovy fakulty. V současné době probíhají jednání s majitelem budovy sousedící s fakultou na úl.



Rybářské. Na dotaz prof. Rullera, jaký by byl příjem z prodeje, dle MgA.Housera bude finanční zisk z prodeje
budovy fakulty na úl. Údolní minimální. Děkan také uvedl, že alokovaná částka na výstavbu nové budovy
nebude dostatečná a VUT v Brně počítá s dofínancováním z vlastních zdrojů.

MgA. Houser odešel zjednání.

7. Volby do AS VUT, volby do AS FaVU VUT, MgA. Lungová
Volební komise pro volby do AS VUT v Brně se usnesla na předsedovi volební komise MgA. Hlavenkovi.
MgA.Hlavenka seznámil senátory s převzetím seznamů voličů a se snahou volební komise ověřit práva voličů,
kteří jsou zaměstnáni na fakultě s minimálním pracovním úvazkem.

- prof. Ruller požaduje pozvání prof. Gabriela najednání AS FaVU VUT v Brně a zodpovězení otázek senátorů
týkajících se úvazku Mgr. Fajnora.

- MgA. Lungová navrhuje nalézt způsob vyšší informovanosti o volbách do AS VUT v Brně a to buď
prostřednictvím svolání akademické obce fakulty nebo zvolit zástupce z řad senátorů, kteří navštíví ateliéry a
seznámí studenty s volbami do AS VUT v Brně.

Na základě připomínky MgA. Lungové se AS FaVU VUT v Brně rozhodnul prostřednictvím volební komise pro
volby do AS VUT v Brně zaslat do všech ateliérů ve spolupráci s asistenty ateliérů informační e-mail týkající se
chystaných voleb, jejich způsobu a harmonogramu. V případě možnosti bude volební komise kontaktovat
asistenty ateliérů i telefonicky.

- MgA. Lungová zmínila na základě platných předpisů možnost vyhlášení předčasných voleb do AS FaVU VUT
v Brně. S harmonogramem voleb do AS FaVU VUT v Brně musí být senátoři seznámeni týden před konáním
zasedání, na kterém bude předběžně schválen časový rámec voleb a schválen harmonogram. Dle předběžného
návrhu Mgr. Lungové je možné uskutečnit volby do AS FaVU VUT v Brně v měsíci lednu 2012, ale vzhledem
ke klauzurám navrhuje termín voleb posunout do termínu 22. — 23. 2. 2011. Senátoři doporučují březnový
termín. Zapisovatelka žádá o konzultaci termínu se studijním oddělením fakulty.

8. Směrnice o habilitačním řízení, prof. Horáček
odloženo z důvodu omluvené nepřítomnosti prof. Horáčka.

9. Směrnice o přijímacím řízení do doktorského studia na rok 2012/2013, prof. Horáček
odloženo z důvodu omluvené nepřítomnosti prof. Horáčka.

10. Rozsah odučených hodin v rámci úvazků na KTDU, MgA. Lungová
odloženo na nadcházející zasedání AS FaVU VUT v Brně.

11. Archiv senátu, MgA. Lungová - odložen na příští zasedání AS FaVU
odloženo na nadcházející zasedání AS FaVU VUT v Brně.

12. Výsadba stromů na Rybářské 13/15/125, MgA. Lungová
součástí bodu 6 tohoto zápisu.

13. Stanovení následujícího termínu a programu zasedání AS FaVU VUT, MgA. Lungová
Do programu nadcházejícího zasedání AS FaVU VUT v Brně zahrnout vysvětlení úvazku doc. Fajnora
prof.Gabrielem.
Usnesení:
Příští řádné zasedání AS FaVU VUT v Brně se uskuteční dne 26. 10. 2011 v 9.00 hod., učebna č. 405, FaVU
VUT v Brně, Rybářská 125/13/15, Brno. Zápisy zjednání AS FaVU VUT v Brně budou nadále rozesílány
senátorům a vedení AS FaVU VUT v Brně, s výjimkou děkana fakulty, v elektronické podobě.
Hlasování: pro: 6, proti: -, zdržel se: -, nepřítomen: MgA. Hrůza. Usnesení schváleno.

Zapsala: Jana di Lenardo
Připomíkovali: prof. ak. soch. Ruller, M
Verifikovala: MgA. et Mgr. Lungová


